



SCRIPT LINE

TITLE VF : L'ECOLE DE TOUS LES POSSIBLES
TITLE VI : THE SCHOOL OF ALL POSSIBLE

Production : C ton film et Public Sénat

Director : Anne Gaultier

Original version : French

Duration : 52'

Delivery : 2024

Version available : French

Rights available : World

First Broadcaster : Public Sénat, France Télévisions, Tébéo, Tébésud, TVR

Trailer : [240314-BA-L'ECOLE DE TOUS LES POSSIBLES-COM.Copy.01](#)



Synopsis VF

Depuis que l'inclusion scolaire des enfants handicapés est devenue un enjeu prioritaire en France, cette volonté d'intégrer tous les enfants dans l'école de la République a du mal à se concrétiser.

Laura Cobigo, une jeune institutrice de 35 ans, elle-même maman d'un enfant porteur de polyhandicap, était convaincue de la capacité de tout enfant à progresser et à apprendre, chacun à l'aune de ses possibilités. Alors l'institutrice s'est retroussé les manches, a collecté des fonds et a créé de toutes pièces une école sur mesure, L'Ecole des Possibles.

Aujourd'hui rattachée à un IME et à l'Education nationale, elle accueille 8 enfants porteurs de polyhandicaps, âgés de 4 à 11 ans. Malgré leurs lourds retards moteurs et cognitifs, Laura a beaucoup d'ambition pour ses petits élèves. Avec des méthodes adaptées, elle les prépare à l'inclusion scolaire « en milieu ordinaire ».

Un espoir pour ces enfants et leurs familles à qui, jusqu'ici, on ne proposait pratiquement pas d'enseignement scolaire.

Synopsis VI

Since the inclusion of disabled children in schools has become a priority issue in France, the desire to integrate all children into the schools of the Republic has had difficulty in becoming a reality.

Laura Cobigo, a young 35-year-old teacher and herself the mother of a child with multiple disabilities, was convinced of the ability of every child to progress and learn, each according to his or her own possibilities. So the teacher rolled up her sleeves, raised funds and created from scratch a tailor-made school, L'Ecole des Possibles.

Today, attached to an IME and the French Ministry of Education, it caters for 8 children with multiple disabilities, aged 4 to 11. Despite their severe motor and cognitive delays, Laura has great ambition for her little pupils. Using adapted methods, she prepares them for school inclusion "in an ordinary environment".

This is a hopeful sign for these children and their families, who until now have been offered virtually no schooling at all.

